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 عنوان الرسالة او الاطروحة

  فً يحبفظت انبصزةنلإصببتالاصببت بطفٍهً انكزٌبخىسبىرٌذٌى نهًجًىعبث انًعزضت اَخشبر 

 

 ملخص الرسالة او الاطروحة

 2014 انى َهبٌت شهز ٍَسبٌ 2013داء خبٍئبث الابىاغ احذ اخًبج اوانً انًكىراث انطبرئت وهى ٌعخبز يٍ الايزاض انًشخزكت انىاسعت الاَخشبر فً انكثٍز يٍ انًضبئف انفقزٌت وقذ اجزٌج انذراست نهفخزة يٍ شهز حشزٌٍ انثبًَ 

( اٌثز- فىريبنٍٍ) اسخخذيج نكم انعٍُبث حقٍُت يزكبت يٍ طزٌقت انخزكٍش  ( عٍُت بزاس جًعج يٍ َىعٍٍ يٍ انحٍىاَبث الانٍفت انعجىل والاؼُبو 250 عٍُت بزاس جًعج يٍ انبشز و300 )فً يحبفظت انبصزة انذراست انحبنٍت شًهج 

 حٍث كبَج انُسبت 36 وانعٍُبث انًىجبت 200وصبؽت انصبيذ نهحًىضت انًطىرة ببنُسبت نلإَسبٌ فقذ كبَج انذراست حشًم ثلاثت يجًىعبث الاونى هً الاطفبل انزاقذٌٍ فً انًسخشفى وانذٌٍ ٌعبَىٌ يٍ الاسهبل كبٌ عذدهى انكهً 

 %5( 40 يٍ 2)كبَج انُسبت  ( اشهز7-  اشهز5اكبزيٍ  ) بًٍُب اَخشبر الاصببت اقم فً انفئت انعًزٌت %35.71( 42 يٍ 15 )(اشهز3-   اشهز2اكبز يٍ  )َلاحظ اَخشبر الاصببت اعهى فً انفئت انعًزٌت  (%18)انًئىٌت حبهػ 

تعزى الى استخدام الرضاعة الاصطناعٌة من قبل الامهات فً المجموعة الثانٌة  ( اشهر3-  اشهر2اكبرمن من )بٌن نسبة الاصابة فً المجموعتٌن العمرٌة ان ظهور النسبة العالٌة فً الفئة العمرٌة  مع وجود فرق معنوي

 % 8.33 ( 12 من 1 )(سنة29-  سنة18)لوحظ انتشار الاصابة اعلى فً الفئة العمرٌة  (%4) حٌث كانت النسبة المئوٌة تبلغ 2 والعٌنات الموجبة 50المرضى الراقدٌن فً المستشفى والذٌن ٌعانون من الاسهال  العدد الكلً 

اما بالنسبة لمجموعة الثالثة هم العاملٌن فً حضائر الحٌوانات   مع عدم وجود فرق معنوي بٌن نسبة الاصابة فً المجموعتٌن %7.69( 13من1 )( سنة60-  سنة50)بٌنما لوحظ انتشار الاصابة اقل فً الفئة العمرٌة  

 بًٍُب نىحظ اَخشبر الاصببت اقم فً  %7.69(  13 من 1 )( سنة60-  سنة50)لوحظ انتشار الاصابة اعلى فً الفئة العمرٌة  (%4) حٌث كانت النسبة المئوٌة تبلغ 2 والعٌنات الموجبة 50وٌعانون من الاسهال العدد الكلً 

 –الامراض المزمنة :  تبٌن ان اهم العوامل التً لها دور فً انتشار هذا المرض هً 0 فزق يعُىي بٍٍ َسبت الاصببت فً انًجًىعخٍٍ حٍث نىحظ عذو وجىد %7.14( 14 يٍ 1 )( سُت49-  سُت40)انفئت انعًزٌت انثبٍَت 

  %(17) عٌنة براز من العجول بعمر اقل من سنة ونصف من مناطق مختلفة من محافظة البصرة و كانت نسبة الاصابة الكلٌة 200اما بالنسبة للحٌوانات فقد تم فحص .  خمج المستشفٌات والملامسٌن -  تعاطً الستٌروٌدات 
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Prevalence of Cryptosporidium infection in risky groups at Basrah governorate 

 

. Cryptosporidiosis, is a coccidian protozoan emerging infection, is a zoonotic disease for a wide range of vertebrate hosts.The present study was conducted between 

November 2013 to April 2014 in Basrah governorate and it included three hundred stool samples were collected from human population and two hundred and fifty fecal 

samples were collected from two species of domestic  animals (calves and sheep). Combination of formalin-ether concentration method with modified acid-fast stain were 

used for all specimens. As for the humans being the study included three groups. The first group of (children) are the dormant in the hospital suffering from diarrhea 36 

out of  200 (18%), observed  highest prevalence of infection occurred in )< 2months-3months) age group was 15 out of 42 (35.71%) while the lowest prevalence of 

infection occurred in (< 5months –7months) age group was 2 out of 40 (5%) with statistical difference at (p ˂ 0.05). High percentage of prevalence in the age group)< 

2months-3months) could be due to the use of bottle-feeding by mothers. Second group of  hospitalized diarrheal patients are the dormant in the hospital suffering from 

diarrhea 2 out of 50 (4%) , observed highest prevalence of infection occurred  in (18years-29years) age group was 1 out of 12 (8.33%) while the lowest prevalence of  

infection occurred in (50 years-60years) age group was 1 out of 13 (7.69%) with no statistical difference at (p  < 0.05). Third group of persons that have contact with 

animals suffering from diarrhea, observed highest prevalence of infection occurred in (50years-60years) age group was 1 out of 13 (7.69 %) while the lowest prevalence of  

infection occurred in (40 years-49years) age group was 1 out of 14 (7.14) with no statistical difference at (p  < 0.05). Chronic diseases, receiving corticosteroids, 

nosocomial infection and household contacts, were determined as an important factors which have a role in the prevalence of the disease. As for the animals have been 

examined two hundred fecal samples of calves aged (7days-18months) selected from different regions in Basrah governorate. Overall,17% of the calves      

  

 

  


